
PROTOKOL Nr XXXV/2014 

z Obrad XXXV Sesji Rady Gminy Kotu" 


odbytych w dniu 28 stycznia 2014r 


Sesja odbyla siy w sali konferencyjnej Urzydu Gminy w Kotuniu. 
Obrady rozpoczyly siy 0 godz. 12°0 a zakonczyly siy 0 godz. 1340. 

Ustawowa liczba radnych - 15 
W obradach uczestniczylo - 13 radnych, to jest 87% og6lnego skladu rady z tym, ze 
sesja rozpoczyla siy przy stanie 11 radnych, dw6ch radnych przybylo w trakcie 
trwania sesji Ilista obecnosci w zalqczeniu do protokolu/. 

Porzqdek obrad: 
1. 	 Otwarcie Obrad XXXV Sesji Rady Gminy 
2. 	 Wnioski do porzqdku obrad 
3. 	 Sprawozdanie W6jta z dzialalnosci miydzy sesjami 
4. 	 Podjycie uchwaly w sprawie zaciqgniycia pozyczki na wyprzedzajqce 

finansowanie zadania inwestycyjnego p.n.: "Przebudowa stacj i uzdatniania 
wody na terenie Gminy Kotun" w ramach PROW w latach 2007-2013. 

5. 	 Podjycie uchwaly w sprawie zaciqgniycia pozyczki z Wojew6dzkiego 
Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na 
finansowanie zadania inwestycyjnego p.n.: "Przebudowa stacji uzdatniania 
wody na terenie Gminy Kotun". 

6. 	 Podjycie uchwaly w sprawie zmian w budzecie gminy na 2014 rok. 
7. 	 Podjycie uchwaly w sprawie podwyzszenia kryterium dochodowego 

uprawniajqcego do przyznania niekt6rych zasilk6w celowych oraz odstqpienia 
od zqdania zwrotu wydatk6w za niekt6re swiadczenia. 

8. 	 Podjycie uchwaly w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 
oslonowego w zakresie dozywiania "Pomoc Gminy w zakresie dozywiania" na 
lata 2014-2020. 

9. 	 Podjycie uchwal (2 szt) w sprawie sprzedazy prawa wlasnosci nieruchomosci 
stanowiqcych mienie komunalne Gminy Kotun. 

10.Podjycie uchwaly w sprawie nieodplatnego nabycia przez Gminy Kotun prawa 
wieczystego uzytkowania nieruchomosci od PKP Sq Oddzial Gospodarowania 
Nieruchomosciami w Warszawie. 

11. Podjycie uchwaly w sprawie wydzierzawienia nieruchomosci stanowiqcej 
mienie komunalne Gminy na okres dziesiyciu lat. 

12.Podjycie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Kotun na lata 2014-2026. 


13 .Infonnacj a Przewodniczqcego Rady 

14.Dyskusja i wolne wnioski 

15.Przyjycie protokolu z poprzedniej sesji 

16.Zarrlkniycie Obrad XXXV Sesji Rady Gminy 




Ad 1 

Przewodniczqca Rady Anita Drabarek otworzyla Obrady XXXV Sesji Rady Gminy 

KOtUl1. Stwierdzila quorum. Nastypnie przywitala przybylych na Obrady: radnych 

Rady Powiatu Siedleckiego Jana Kucia i Bartlomieja Kurkusa, Wojta Slawomira 

Adan1iaka, Skarbnika Gminy Barbary Jonskq, Kierownika ZGK w Kotuniu Bogdana 

Kucia, Kierownika GOPS w Kotuniu Grazyny Rybak, sohysow i radnych. 


Ad pkt 2 

Przewodniczqca Rady w porozumieniu z W6jtem poprosila 0 wlqczenie do porzqdku 

obrad dzisiejszej sesji projektu uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kotun na lata 2014-2020. 


Wiycej wnioskow nie zgloszono. 

Przewodniczqca Rady poddala wniosek pod glosowanie. 

Wniosek zostal przyjyty jednoglosnie Iza-ll1 w glosowaniu jawnym. 


Nastypnie Przewodniczqca Rady poinformowala, ze wprowadzony wlasnie pod 

obrady sesji projekt uchwaly bydzie rozpatrywany w porzqdku obrad pod nr 12. 

Dotychczasowe punkty 12, 13, 14, 15 zostanq omowione odpowiednio jako punkty 

13, 14, 15, 16. 


Ad pkt 3 

W ojt poinformowal radnych 0 swej dzialalnosci miydzy sesjami: 


1. 	 W pierwszej kolejnosci Wojt przedstawil i powital na dzisiejszej sesji nowq 
Paniq Soltys wsi J ozefin Marioly Kubaj. 

2. 	 Rozpoczyla siy zima i jak zwykle Sq problemy ze sniegiem na drogach. 
W tej chwili drogi odsniezane Sq przez 4 pojazdy bydqce wlasnosciq ZGK 
w Kotuniu oraz przez 2 pojazdy osoby prywatnej. Podal nr telefonu pod 
ktorym dyzuruje pracownik Urzydu Tomasz Gaworek, ktory jest 
odpowiedzialny na koordynacjy odsniezania drog na terenie naszej gminy. 
W szyscy, ktorzy chcq zglosic potrzeby odsniezenia drogi powinni 
skontaktowac siy z naszym pracownikiem. Dotyczy to zarowno radnych, 
soltysow jak i pozostalych mieszkancow naszej gminy. Osoby wykonujqce 
odsniezanie juz zostali powiadomieni 0 tym, ze dyspozycje odsniezenia drogi 
mogq otrzymac tylko za posrednictwem urzydu, nie bydq reagowac na 
prywatne zgloszenia, odsylajqc dzwoniqcego do naszego pracownika. 

3. 	 W sprawie rozbudowy gimnazjum - czekamy obecnie na kontroly wykonania 
projektu z Urzydu Marszalkowskiego. Jest to standardowa kontrola przed 
poleceniem przekazania przez nich srodk6w zawartych w umowie pon10cowej. 

4. 	 Do konca lutego powinno zakonczyc siy rozliczenie w wykonania prac 

remontowych na swietlicy-remizie OSP w Kotuniu. 


5. 	 Swietlice w Sosnowem i w Nowej Dqbrowce nadal czekajq na rozstrzygniycie 
naszego odwolania do Urzydu Marszalkowskiego w sprawie odmowy 
przyjycia wniosku 0 platnosc. Mamy nadziejy, ze w najblizszym czasie 
bydziemy mogli pozytywnie zakonczyc realizacjy tego wniosku. 



6. 	 Ponownie rozpoczyto nabory na wnioski w sprawie usuniycia pokryc 
eternitowych i jego utylizacjy w WFOSiGW. Dofinansowanie takiego wniosku 
wynosi 800/0 a pozostale 20% moze pochodzic z pozyczki. Rozwazamy 
zlozenie wniosku tylko na dofinansowanie, pokrywaj,!c pozostale koszty 
srodkami wlasnymi. Mieszkancy mog,! juz skladac wnioski na dofinansowanie 
utylizacj i azbestu w tym roku. 

7. 	 Zostal zlozony wniosek na modernizacjy drogi w Zeliszewie Duzym. Zostanie 
zmodemizowana droga, ktor,! mieszkancy wskazali na zebraniu wiejskim. 

8 . 	Jest duze zainteresowanie nasz'! chyci,! sprzedazy naszego skladowiska 
odpadow komunalnych. Mamy nadzieje, ze do konca lutego oglosimy juz 
przetarg na jego sprzedaz. 

9. 	 TakZe w lutym przyst,!pimy do opracowania specyfikacji na przetarg w sprawie 
odbioru odpadow z terenu naszej Gminy na rok kolejny. Jest dyskusja, czy nie 
nalezy obj,!c zamowieniem dwoch kolejnych lat, tak aby zabezpieczyc siy 
przed ewentualn,! podwyzk,! uslug w tym zakresie. 

10.0d pocz,!tku roku rozpocz'!l swoje urzydowanie nowy dyrektor Szkoly 
Podstawowej w Koszewnicy Pan Bogdan Reska. Zostal on wyloniony na to 
stanowisko w drodze konkursu. 

11.Rozpoczyla swoj,! dzialalnosc stolowka przy Gimnazjum w Kotuniu. 
Trwaj,! prace, aby przystosowac j,! do mozliwosci przygotowania posilkow dla 
innych naszych szkol. Posilki przewozone bylyby w termosach, co obnizy 
koszty posilkow i polepszy ich jakosc. CZysto slyszymy obecnie zdania, ze te 
przygotowywane do transportu w naczyniach j ednorazowych nie s,! zbyt 
smaczne. 

12.Uczestniczyl w dwoch spotkaniach oplatkowych. Jedno zorganizowane bylo 
przez Starosty Siedleckiego a drugie przez Biskupa Siedleckiego. 

13.Zg10silo siy stowarzyszenie, ktore chce wydzierzawic budynek po Szkole 
Podstawowej w Broszkowie na cele edukacyjne. Ogl,!dali budynek i teraz 
czekamy na ich decyzjy, co do dalszych rozmow na temat jego dzierzawy. 

Uwag ani pytan nie zgloszono. 

W tym momencie na obrady sesji doszedl 1 radny. 

Ad pkt 4 

Wojt Slawomir Adamiak wyjasnil, ze projekty dwoch kolejnych uchwal dotycz,! 

finansowania moden1izacji stacji uzdatniania wody w Kotuniu. Pierwsza z nich 

dotyczy wyprzedzaj,!cego finansowania inwestycji, druga natomiast jest na wklad 

wlasny. Nikomu chyba nie trzeba udowadniac, ze modernizacja naszej stacji 

uzdatniania wody jest konieczna. Pozyczki te znajduj,! siy w budzecie gminy na ten 

rok. Poprosil 0 podjycie dwoch kolejnych projektow uchwal. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 

Przewodnicz,!ca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr XXXV/244/2014 w sprawie 

zaci,!gniycia pozyczki na wyprzedzaj'!ce finansowanie zadania inwestycyjnego p.n.: 




"Przebudowa stacji uzdatniania wody na terenie Gminy Kotun" w ramach PROW 

w latach 2007-2013. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie Iza-121 w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt 5 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 

Przewodnicz'l-ca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr XXXV/245/2014 w sprawie 

zaci'l-gniycia pozyczki z Wojew6dzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska 

i Gospodarki Wodnej w Warszawie na finansowanie zadania inwestycyjnego p.n.: 

"Przebudowa stacji uzdatniania wody na terenie Gminy Kotun". 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie Iza-121 w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt 6 

Skarbnik Gminy Barbara 10nska wyjasnila, ze na podstawie pisma Urzydu 

Wojew6dzkiego w Warszawie uzyskalisnlY dotacjy na dzialania w ranlach pomocy 

spolecznej. Szczeg610we wyjasnienie znajduje siy w uzasadnieniu do uchwaly. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 

Przewodnicz'l-ca Rady Anita Drabarek odczytala projekt Uchwaly 

Nr XXXV/246/2014 w sprawie zmiany budzetu gminy na rok 2014. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie Iza-121 w glosowaniu jawnynl. 


W tym nl0nlencie na obrady sesji doszedll radny. 

Ad pkt 7 
Kierownik Gminnego Osrodka Pomocy Spolecznej w Kotuniu Grazyna Rybak 
wyjasnila, ze dwa kolejne projekty uchwal dotycz'l- dozywiania. Do tej pory 
z dozywiania mogly korzystac osoby, kt6rych doch6d nie przekraczal 150% 
kryterium dochodowego okreslonego w ustawie 0 pomocy spolecznej. Od nowego 
roku obowi'l-zuje nowe prawo, nowy program dozywiania. Przepisy zostaly przyjyte 
w konc6wce roku i spowodowaly koniecznosc dostosowania naszych przepis6w do 
wymog6w nowego prawa. Nasz program w zakresie dozywiania obowi'l-zywal do 
konca ubieglego roku kalendarzowego, zatem nalezy jak najszybciej podjyc nowy 
program na dalsze lata. Poprosila radnych, aby podjyli przedstawione przez j'l
projekty dw6ch kolejnych uchwal. 

- Radny Krzysztof Gajowniczek zapytal, czy to podwyzszenie kryterium 
dochodowego jest uzaleznione od nas czy S'l- to wytyczne wyzszego szczebla. 

- Kierownik GOPS odpowiedziala, ze zmienily siy takze przepisy dotycz'l-ce 
kryterium dochodowego, st'l-d tez nowa uchwala w tej sprawie. 

- Radna Barbara Plichta stwierdzila, ze w chwili obecnej na wniosek dyrektor6w 
plac6wek oswiatowych wydawane S'l- obiady dla dzieci, kt6re nie maj'l
podparcia wywiadem srodowiskowym ani odpowiednimi wyliczeniami 
kryteriunl dochodowego. Na takie obiady takZe wydawane S'l- decyzje 
pozytywne. Czy nie jest to lamanie prawa w tym zakresie? S'l- to przeciez 



nasze srodki publiczne i powinnismy jakos kontrolowac ich wydawanie. 
- Kierownik GOPS wyjasnila, ze wszystkie decyzje dyrektorow w sprawie 

przyznania dozywiania konkretnym uczniom Sq szczegolowo omawiane 
z pracownikami socjalnymi GOPS. Zadelll obiad nie zostal przyznany 
uczniowi, ktory nie powinien z niego korzystac. To nie Sq wylqcznie decyzje 
dyrektorow, tylko Sq to decyzje podejmowane wspolnie i w uzgodnieniu 
z GOPS-em. 

- Radna Barbara Plichta zapytala, czy zapisy w progran1ie Sq wystarczajqce, aby 
skutecznie kontrolowac wydawanie srodkow publicznych. Wedlug niej te 
zapisy nie dostatecznie chroniq budzet gminy przed naduzywaniem tej 
pomocy. 

- Radny Antoni Chojecki stwierdzil, ze wierzy w kompetencje dyrektorow szkol 
i nie sqdzi, aby obiady w szkolach w tego programu jadly dzieci, ktorym siy 
one nie nalezq. Dyrektorzy najlepiej znajq srodowisko swoich uczniow 
i akceptacja ich decyzji przez pracownika opieki spolecznej powinna 
w zupelnosci wystarczyc jako dowod na to, ze obiady z programu dozywiania 
jedzq ci uczniowie, ktorym one przyslugujq. 

Wiycej uwag ani pytan nie zgloszono. 

Przewodniczqca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr XXXV/247/2014 w sprawie 

podwyzszenia kryterium dochodowego uprawniajqcego do przyznania niektorych 

zasilkow celowych oraz odstqpienia od zqdania zwrotu wydatkow za niektore 

swiadczenia. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie Iza-131 w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt 8 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 

Przewodniczqca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr XXXV/248/2014 w sprawie 

ustanowienia wieloletniego programu oslonowego w zakresie dozywiania "Pomoc 

gminy w zakresie dozywiania" na lata 2014-2020. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie Iza-131 w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt 9 

Wojt wyjasnil, ze kolejne dwa projekty uchwal dotyczq sprzedazy mienia 

komunalnego gminy. Pierwszy projekt uchwaly dotyczy sprzedazy w formie 

przetargu dzialki budowlanej polozonej w Kotuniu przy ulicy Koscielnej. Jest to 

dzialka pochodzqca z podzialu naszej dzialki kon1unalnej na trzy odrybne dzialki 

budowlane. Drugi projekt uchwaly dotyczy sprzedazy dwoch bardzo wqskich dzialek 

rolnych we wsi Koszewnica w poblizy stacj i kolejowej. Dzialki te zostanq takze 

sprzedane w formie przetargu publicznego. 


Uwag ani pytan nie zgloszono. 

Przewodniczqca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr XXXV/249/2014 w sprawie 

sprzedazy prawa wlasnosci nieruchomosci stanowiqcej mienie komunalne Gminy 




Kotun. 

Uchwala zostala podjytajednoglosnie /za-13/ w glosowaniujawnym. 


Nastypnie Przewodniczq.ca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr XXXV/25 0/20 14 

w sprawie sprzedazy prawa wlasnosci nieruchomosci stanowiq.cych mienie 

komunalne Gminy Kotun. 

Uchwala zostala podjyta jednoglosnie /za-13/ w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt 10 

Wojt wyjasnil, ze kolejny projekt uchwaly jest to uchwala 0 nabyciu prawa 

wieczystego uzytkowania gruntu od PKP. Sq. to dzialki zajyte pod ulicy Kolejowq. 

w Kotuniu, dzialka - przejscie na perony od ulicy Siedleckiej naprzeciw Urzydu 

Gminy oraz dzialka znajdujq.ca siy za placem targowym w strony torow kolejowych. 

Sprawa przejycia tych dzialek omawiana byla na spotkaniu z radnymi, ktory 

pozytywnie zaopiniowali ich przej ycie przez Gminy. 


- Radny Michal Adamczyk wyjasnil, ze jest to zgodne z prawem i nalezy podjq.e 
tq. uchwaly. Istnieje mozliwose przeksztalcenia prawa wieczystego 
uzytkowania w prawo wlasnosci. 

- Radna Barbara Plichta stwierdzila, ze przejmujemy drogi kolejowe w Kotuniu. 
Pyta zaten1, kiedy zaczniemy przejmowae pozostale drogi od PKP. Chodzi 
miydzy innymi 0 drogy od miejscowosci Oleksin a biegnq.cq. 
w strony Gminy Mrozy. Sq. to drogi sluzq.ce za obwodnicy drogi krajowej Nr 2. 
Jesli jest wypadek na krajowce to drogq. tq. odbywa siy jazda zastypcza 
pojazdow. Chodzi oczywiscie 0 drogy asfaltowq. biegnq.cq. wzdluz torow 
kolejowych. Z tego co wiem, to PKP jest zainteresowane przekazaniem tej 
drogi. Zaglosujy za tq. uchwalq., ale takie sprawy powinny bye zalatwiane 
kompleksowo. 

- W ojt wyjasnil, ze 0 przejycie dzialek lezq.cych w Kotuniu wystq.pili na pismie 
wladze PKP. Na drogi, 0 ktorych mowi Pani Radna nie mamy jeszcze 
propozycji przejycia. Jesli takowa wplynie bydziemy jq. omawiae z radnymi. 

Wiycej uwag ani pytan nie zgloszono. 
Wiceprzewodniczq.ca Rady Hanna Kafara odczytala projekt Uchwaly 
Nr XXXV/251/2014 w sprawie nieodplatnego nabycia przez Gminy prawa 
uzytkowania wieczystego nieruchomosci od PKP S.A. Oddzial Gospodarowania 
Nieruchomosciami w Warszawie. 
Przewodniczq.ca Rady zarzq.dzila glosowanie. Uchwala zostala podjyta 
jednoglosnie /za-13/ w glosowaniu jawnym. 

Ad pkt 11 
W ojt Slawomir Adamiak wyjasnil, ze zglosila siy osoba, ktora chce wydzierzawie 
budynek po "EMILCE" na cele edukacyjne. Zamierz w tym budynku uruchomie 
prywatne przedszkole. Osoba ta juz sprawdzila, ze uda siy jej dostosowae ten 
budynek do wymogow sanepidowskich. Plac zabaw zorganizuje na placu za 
budynkiem, od strony torow kolejowych. Prosil 0 podjycie przez radnych 

http:Przewodniczq.ca
http:Wiceprzewodniczq.ca
http:biegnq.cq
http:sluzq.ce
http:biegnq.cq
http:znajdujq.ca
http:Przewodniczq.ca


przedstawionego projektu uchwaly. 

- Radny Krzysztof Gajowniczek zauwazyl, ze trzeba b~dzie zapisae w umowie, 
ze budynek ten musi bye wykorzystany na cele edukacyjne. 

- Radny Stanislaw Chodowski zauwazyl, ze trzeba tez zabezpieczye si~ na 
wypadek roszczen tej Pani. Jesli zainwestuje pieniqdze wlasne i za rok uzna, ze 
jej si~ to nie oplaca - to zebysmy nie musieli jej zwracae tych pieni~dzy. 

- W 6jt wyjasnil, ze jest to jej ryzyko inwestycyjne. Ona si~ z tym liczy. 
- Radny Jacek Jarosz zapytal, czy w zwiqzku z uruchomieniem w tym miejscu 

przedszkola wlascicielka baru, kt6ry graniczy z placem targowym nie b~dzie 
miala klopotu z uzyskaniem w przyszlosci zezwolenia na sprzedaz napoj6w 
alkoholowych. 

- W 6jt stwierdzil, ze sprawdzano tq kwesti~. Nie b~dzie to kolidowalo ze 

staraniami wlasciciela baru 0 nOWq koncesj~ na sprzedaz napoj6w 

alkoholowych. 


Wi~cej uwag ani pytan nie zgloszono. 
Przewodniczqca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr XXXV/252/2014 w sprawie 
wydzierzawienia nieruchomosci stanowiqcej mienie komunalne gminy na okres 
dziesi~ciu lat. 
Uchwala zostala podj~ta jednoglosnie /za-13/ w glosowaniu jawnym. 

Ad pkt 12 

W6jt wyjasnil, ze Regionalna Izba Obrachunkowa analizujqc naszq uchwal~ 


w sprawie podatku od nieruchomosci zasugerowala nam, abysmy uzupelnili jq 
o zapis dotyczqcy wykluczenia ze zwolnienia od tego podatku osoby prowadzqce 
dzialalnose gospodarczq w zakresie ochrony mienia. Wiadomym jest, ze podejmujqc 
zapis 0 zwolnieniach z placenia tego podatku radni mieli na mysli tylko policj~. 
Zaproponowany zapis uchroni Gmin~ Kotun przed wykorzystaniem zapis6w jej 
uchwaly przez podmioty inne niz policja. 

Uwag ani pytan nie zgloszono. 
Przewodniczqca Rady Anita Drabarek odczytala projekt Uchwaly 
Nr XXXIV/243/2013 zmieniajqcej uchwal~ w sprawie okreslenia stawek podatku 
od nieruchomosci na terenie Gminy Kotun. 
Przewodniczqca Rady poddala pod glosowanie projekt uchwaly. 
Uchwala zostala podj~ta jednoglosnie /za-13/ w glosowaniu jawnym. 

Ad pkt 13 
Przewodniczqca Rady Anita Drabarek odczytala calq trese odpowiedzi Starosty 
Siedleckiego na interpelacj~ zlozonq przez Radnego Bartlomieja Kurkusa a dotyczqCq 
zimowego utrzymania dr6g powiatowych. 



Ad pkt 14 
- Radny Powiatowy Bartlomiej Kurkus stwierdzil, ze chce odniesc sit( do 

odpowiedzi Pana Starosty odczytanej przez Paniq. Przewodniczq.cq.. 
Rozmawiam z Panem Starostq. w sprawie zwalczania sliskosci na drogach 
powiatowych i w miejscach wskazywanych przez Panstwa Radnych. 
Pan Starosta zobowiq.zuje sit( do dostarczenia materialu do posypywania 
podjazdaw jesli Gn1ina zakupi skrzynie do skladowania go i ustawi w poblizu 
przej azdaw. 

- Radny Antoni Chojecki stwierdzil, ze wielokrotnie juz podejmowal tq. sprawt(. 
Prosi, aby material do posypywania drogi zlozyc na jej poboczu. 
Kierowcy sami bt(dq. go uzywac jesli zajdzie taka potrzeba. 
Radna Barbara Plichta poparla swojego przedmawct(. Taka sarna sytuacja jest 
na przejezdzie kolejowym w Albinowie. Jesli sluzby Starosty zrzucq. piach do 
posypywania drag obok przejazdu kierowcy sami bt(dq. sobie pomagac. 
Moze osobiscie zajq.c sit( tq. sprawq.. 

- Radny Powiatowy Bartlomiej Kurkus wyjasnil, ze do posypywania drag sluzy 
mieszanka piasku i soli. Nie mozna jej skladowac bezposrednio na ziemi, bo to 
niezgodne z przepisami 0 ochronie srodowiska. Stq.d tez propozycja Pana 
Starosty, aby Gmina zakupila i ustawila pojemniki do tej mieszanki. 

- Radny Powiatowy Jan Kuc wyjasnil, ze skoro juz sit( mawi 0 przejezdzie 
kolejowym w Albinowie, to jest to droga gminna a nie powiatowa. 

- Radny Stanislaw Chodowski zapytal, czy do posypywania drogi wystarczy 
rozsiewacz do nawozaw. 

- Kierownik ZGK w Kotuniu Bogdan Kuc stwierdzil, ze przejazd kolejowy 
powinien byc utrzymany w nalezytej przejezdnosci przez sluzby kolei. 
Jesli natomiast chodzi 0 posypywanie drag, to dysponuje on trzema 
piaskarkami. Jesli otrzyma polecenie posypania od wladz gminy, to na pewno 
je wykona. Wiq.ze sit( to z wydatkami, dlatego kazdy taki wyjazd musi miec 
wyrazne polecenie. 

- Soltys wsi Broszkaw Grzegorz Olszewski powiedzial, ze sprawa sliskiego 
podjazdu do drogi krajowej dotyczy takze jego miejscowosci. Tam tez trzeba 
ustawic jakies skrzynie z materialem do posypywania drag. 

- Soltys wsi Jazefin Mariola Kubaj zglosila sprawt( niesprawnych hydrantaw 
przeciwpozarowych w jej wsi. Kiedy niedawno byl tam pozar stodoly strazacy 
nie mogli sit( do nich dostac. 

- Kierownik ZGK w Kotuniu Bogdan Kuc wyjasnil, ze po interwencji strazakaw 
nastt(pnego dnia byl razem z pracownikiem Urzt(du Tomaszem Gaworkiem 
we wskazanych miejscach i stwierdzili, ze wszystkie hydranty sq. sprawne. 
Stwierdzili natomiast, ze zostala zerwana zasuwa na przylq.czu 
wodociq.gowym. Swiadczy to 0 tym, ze nasi strazacy nie potrafiq. korzystac 
prawidlowo z hydrantaw. 
Radny Artur Skwierczynski stwierdzil, ze to trocht( nie tak. W Jazefinie w tym 
miejscu, 0 ktaryn1 mawin1Y wokal hydrantu sq. az trzy zasuwy. Strazacy mieli 
problem z ustaleniem tej prawidlowej, prowadzq.cej bezposrednio do hydrantu. 

http:Przewodniczq.cq


Ajesli chodzi 0 zerwanie zasuwy, to stalo siy to nieumyslnie. Wiadomo, ze 
sprawcq byl pospiech, ktory zawsze towarzyszy akcj i gasniczej. 

- Kierownik ZGK wyjasnil, ze od lat apeluje do strazakow, aby spotkac siy 
w sprawie uzywania hydrantow do akcj i gasniczej. Nie wszyscy strazacy 
potrafiq poslugiwac siy hydrantami. Przeszli by odpowiednie przeszkolenie, 
zeby wyeliminowac niechciane awarie na liniach wodociqgowych. 
Opracowano by wspolnie mapy hydrantow, ktore bylyby zawsze przygotowane 
do czerpania z nich wody podczas akcji gasniczych. Na mapie oznaczone 
bylyby zasuwy, ktore powinni otworzyc bez najmniejszych klopotow, 
nie powodujqc zniszczen. Do tej pory nie udalo siy tego osiqgnqc. 
Natomiast za kazdym razem jak trzeba uzyc przez straz hydrantu, to okazuje 
siy, ze nie potrafiq siy do niego odpowiednio zabrac. Ponownie apeluje 
o spotkanie ze strazakami. 

- Sohys wsi Oleksin stwierdziIa, ze zanin1 zakupi siy pojemniki na piasek to 
skonczy siy zima. 

- Radny Powiatowy Bartlomiej Kurkus stwierdzil, ze uzgodni z Panem W ojtem, 
aby w tegorocznej dotacj i na zimowe utrzymanie drog powiatowych zakupic 
chociaz kilka takich pojemnikow i ustawic ich w najbardziej newralgicznych 
miejscach. 

- Sohys wsi Marysin Marzena Borowa poprosila 0 przygotowanie ksiqzeczek na 
odpady i aby mieszkancy placili za nie razem z podatkiem. 

-	 Wojt wyjasnil, ze w tej chwili nie rna takiej mozliwosci, poniewaz uchwaly 
zostaly podjyte na oplaty miesiycznq. Zaznaczyl jednak, ze temat ten zostanie 
podjyty przy nastypnym okresie dotyczqcym uregulowania spraw z zakresu 
gospodarki odpadami. 

Wiycej wolnych wnioskow ani glosow w dyskusji nie bylo. 

Ad pkt 15 
Protokol z poprzedniej sesji zostal przyjyty wiykszosciq glosow Iza-12, wstrzymal 
siy-l I. Radny, ktory wstrzymal siy od glosu, byl radny nieobecny na poprzedniej sesj i 
Rady Gminy. 

Ad pkt 16 
Wobec wyczerpania porzqdku obrad Przewodniczqca Rady Gminy Anita Drabarek 
podziykowala wszystkim za przybycie i udzial w sesji. Nastypnie zamknyla Obrady 
XXXV Sesji Rady Gminy Kotuil. 


